
RADA MIAST A MARKI
AI J. PlI .. Ud"klego 95
05-270 MARKI

tel. (0-22) 781-10. 03
Fax 781-13-78

moj. Mazomieckie PROTOKOL Nr 35
z posiedzenia Komisji Zdrowia, Opieki Spolecznej,

Bezpieczeiistwa Publicznego i Ochrony Srodowiska,
kt6re odbylo sif w dniu 30 wrzesnia 2009 roku

o godzinie 1300 posiedzenie Komisji otworzyl i przywital wszystkich zebranych
Przewodniczltcy Jacek Orych. Po stwierdzeniu quorum (lista obecnosci stanowi zalltcznik nr I
do protokolu; nieobecni radni: P. Chojnowski, K. Kc;dzierski) odczytal proponowany
porzltdek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia.
2. Przedstawienie porzltdku obrad.
3. Przyjc;cie wniosk6w w sprawie zmian porzltdku obrad.
4. Analiza i wydanie opinii na temat projektu uchwaly w sprawie przyjc;cia "Planu

gospodarki odpadarni dla Gminy Marki na lata 2009 - 2012 z uwzglc;dnieniem
perspektyw na lata 2013 - 2016" (Druk nr 375).

5. Analiza i wydanie opinii na temat projektu uchwaly w sprawie przyjc;cia "Prograrnu
ochrony srodowiska dla Gminy Miasta Marki na lata 2009 - 2012 z perspektywlt na
lata 2013 - 2016" (Druk nr 376).

6. Odpady niebezpieczne (elektryczne, elektrotechniczne, azbest) na terenie naszego
miasta.

7. Podsumowanie wynik6w Konkursu "Marki w Zieleni", przyjc;cie zalozen na 2010 rok.
8. Formulowanie wniosk6w do Budzetu Miasta Marki na 2010 rok.
9. Sprawy rozne.
10. Zakonczenie posiedzenia.

Pkt 3. Przyjecie wniosk6w w sprawie zmian porzadku obrad.

Nie zgloszono zadnych wniosk6w.

Pkt 4.Analiza i wvdanie opinii na temat projektu uchwaly w sprawie przyjecia "Planu
gospodarki odpadarni dla Gminy Marki na lata 2009 - 2012 z uwzglednieniem perspektyw na

. lata 2013 - 2016" (Oruk nr 375).

Projekt uchwaly stanowi zalltcznik nr 2 do protokolu.

Naczelnik Wydzialu Ochrony Srodowiska, Gospodarki Wodnej i Rolnictwa Andrzej
Kalinowski omowil glowne zalozenia Planu gospodarki odpadami; podkreslil rolc; edukacji
ekologicznej; dokonal analizy porownawczej w stosunku do poprzednio obowi!lZujltcego
Planu na lata 2004 - 2008.

W dyskusji nad projektem uchwaly poruszone zostaly m. in. kwestie:
• utylizacji zuzytych opon - radny Jan Orlowski,
• sankcji za niewywi!lZywanie siC; z obowiltzku utrzymania porzltdku na terenie posesji 

radny Tadeusz Pasternak,
• kontroli umow na wywoz nieczystosci stalych i plynnych z prywatnych posesji 

radna Elzbieta Brzozowska,
• utrzymania czystosci chodnik6w przy ul. Fabrycznej - radna Elzbieta Brzozowska.

Ponadto w dyskusji udzial wziC;li radni: Jacek Orych, Maciej Grabowski, Grzegorz
Mlodzianowski oraz Naczelnik Andrzej Kalinowski.



Nastoepnie Przewodniczitcy Jacek Orych zamknitl dyskusjoe i zarzitdzil glosowanie w sprawie
wydania opinii 0 projekcie uchwaly, zawartym w Druku nr 375.

Komisja Zdrowia, Opieki Spolecznej, Bezpieczenstwa Publicznego i Ochrony Srodowiska
jednoglosnie pozytywnie zaopiniowala projekt uchwaly w sprawie przyjoecia "Planu
gospodarki odpadami dla Gminy Marki na lata 2009 - 2012 z uwzgloednieniem perspektyw na
lata 2013 - 2016" (w glosowaniu bralo udzial10. radnych).

Pkt 5. Analiza i wydanie opinii na temat projektu uchwaly w sprawie przyjecia "Programu
ochrony srodowiska dla Gminy Miasta Marki na lata 2009 - 2012 z perspektywa na lata 2013
- 2016" (Druk nr 376).

Projekt uchwaly stanowi zalitcznik nr 3 do protokolu.

Burmistrz Janusz Werczyllski poinformowal, ze Program ochrony srodowiska uzyskal
wymagane opinie (opinia Zarzitdu Powiatu Wolominskiego oraz odstilPienie
od przeprowadzenia strategicznej oceny oddzialywania na srodowisko w uzgodnieniu
z Regionalnym Dyrektorem Ochrony Srodowiska i PaJistwowym Inspektorem Sanitarnym),
oraz ze mieszkaJicy nie zglosili zadnych uwag ani wniosk6w.

Nacze1nik Wydzialu Ochrony Srodowiska, Gospodarki Wodnej i Rolnictwa om6wil projekt
uchwaly.

W dyskusji udzial wzioeli: radny Jan Orlowski, radny Ryszard Korotko, radna Elzbieta
Brzozowska oraz Burmistrz Janusz Werczynski i Naczelnik Andrzej Kalinowski.

Nastoepnie Przewodniczitcy Jacek Orych zarzitdzil glosowanie w sprawie wydania opinii o.
projekcie uchwaly, zawartym w Druku nr 376.

Glosowanie:
za wydaniem pozytywnej opinii - 8
przeciwko - 0
wstrzymalo sioe - 2
(w glosowaniu bralo udzial 10. radnych)

Komisja Zdrowia, Opieki Spolecznej, Bezpieczenstwa Publicznego i Ochrony Srodowiska
pozytywnie zaopiniowala projekt uchwaly w sprawie przyjoecia "Programu ochrony
srodowiska dla Gminy Miasta Marki na lata 2009 - 2012 z perspektywit na lata 2013 - 2016".

Pkt 6. Odpady niebezpieczne (elektryczne, elektrotechniczne, azbest) na terenie naszego
miasta.

Komisja uznala, ze om6wione w poprzednich punktach porzitdku obrad projekty uchwal,
zawarte w Drukach nr 375 i 376, w znacznym stopniu wyczerpujit zakres tematu odpad6w
niebezpiecznych.

W odpowiedzi na pytanie, sformulowane przez Przewodniczitcego Jacka Orycha, Naczelnik
Andrzej Kalinowski wyjasnil, ze zbi6rka zuzytego sprzoetu elektrycznego
i elektrotechnicznego boedzie prowadzona przez firmoe AG COMPLEX (koszt - okolo 550



zl/miesi"cznie) na dotychczasowych zasadach, tj. w kazdi\o pierwszi\o sobot" miesii\oca na
parkingu przy Urz"dzie Miasta Marki.

Ponadto w dyskusji udzial wzi"li radni: Jolanta Sowinska, Grzegorz Mlodzianowski, Ryszard
Korotko, Boguslaw Di\obkowski oraz Burmistrz Janusz Werczynski i Naczelnik Andrzej
Kalinowski.

Na tym zakonczono rozpatrywanie tego punktu porzi\odku obrad.

Pkt 7. Podsumowanie wynik6w Konkursu "Marki w Zieleni", przyjecie zalozen na 2010 rok.

Radna Elzbieta Brzozowska, pelnii\oca funkcj" Przewodniczi\ocej Komisji Konkursowej,
powiedziala, ze protok6l z pracy Komisji b"dzie gotowy na najblizszi\o sesj". Ponadto
poinformowala, ze do konkursu zgloszono 10 ogrod6w i I balkon.

W wyniku przeprowadzonej dyskusji, w kt6rej udzial wzi"li radni: Boguslaw Di\obkowski,
Jolanta Sowinska, Ryszard Korotko, Elzbieta Brzozowska, Jacek Orych oraz Burmistrz
Janusz Werczynski, ustalono ze kolejna edycja Konkursu "Marki w Zieleni" ~dzie

przeprowadzona jednoetapowo, natomiast szczeg6ly dotyczi\oce organizacji i promocji
konkursu zostani\o uzgodnione na poczi\otku przyszlego roku.

Na tym zakonczono rozpatrywanie tego punktu porzi\odku obrad.

Pkt 8. Formulowanie wniosk6w do Budzetu Miasta Marki na 2010 rok.

W trakcie przeprowadzonej dyskusji zgloszono nast"puji\oce propozycje do budzetu miasta na
2010 rok:

• wymiana piec6w w"glowych na gazowe w mieszkaniach komunalnych - radny
Ryszard Korotko,

• uporzi\odkowanie i nasadzenia w parku miejskim - radna Elzbieta Brzozowska,
• nadanie nazwy dla parku miejskiego i umieszczenie tam kamieni z wykutymi cytatami

z tekst6w Jana Pawla II - radny Boguslaw Di\obkowski,
• ocieplenie budynk6w komunalnych - radny Jan Orlowski,
• kontynuacja akcji bezplatnych szczepien dla mieszkanc6w miasta - radny Tadeusz

Pasternak.

Przewodniczi\ocy Jacek Orych zwr6cil si" z prosbi\o 0 nadsylanie do Biura Rady innych
propozycji i wniosk6w do dnia 7 pai:dziernika br., a nast"pnie zamkni\ol dyskusj" w tym
punkcie porzi\odku obrad.

Pkt 9. Sprawy r6zne.

1. Radna Elzbieta Brzozowska zapytala 0 funkcjonowanie autobus6w komunikacji
miejskiej w dniu SWi"ta Zmarlych.

Burmistrz Janusz Werczynski poinformowal, ze w porozumieniu z Zarzi\odem Transportu
Miejskiego ustalono, ze autobus linii 718 b"dzie w tym dniu dojezdzal do p"tli przy dawnym
FOCPOLMO.



2. Przewodnicz1\CY Jacek Orych poruszyl kwesti~ artykul6w w prasie podwarszawskiej,
poswi~conych nieprawidlowosciom w funkcjonowaniu schroniska dla zwierz~t

w Wolominie.

Naczelnik Andrzej Kalinowski wyjasnil, ze umowa mi~dzy miastem Marki a schroniskiem
w Wolominie zostala zerwana juz 2 lata temu, obecnie bezpanskie psy i koty z terenu miasta
s~ umieszczane w przytulisku w Klembowie. Dodal, ze koszt odlapania jednego psa wynosi
obecnie okolo l.l00 z1.

W dyskusji udzial wzi~li r6wmez: radny Jan Orlowski, radna Elzbieta Brzozowska
i Burmistrz Janusz Werczynski.

3. Radny Jan Orlowski zglosil spraw~ zalewania przez wody opadowe AI. Pilsudskiego
na odcinku od ul. Fabrycznej do ul. Kosciuszki.

Burmistrz Janusz Werczynski poinformowal, ze zostalo skierowane do Generalnej Dyrekcji
Dr6g Krajowych i Autostrad pismo, w kt6rym poruszona zostala m. in. kwestia gromadzenia
si~ wody na powierzchni AI. Pilsudskiego, jak r6wniez np. wymiany chodnik6w wzdluz tej
ulicy (kopia pisma stanowi zal~cznik nr 4 do protokolu). Ponadto odbylo si~ spotkanie
z pracownikami pionu eksploatacyjnego GDDKiA.

4. Radny Boguslaw D~bkowski zglosil nast~puj~ce postulaty:
! uprz~tni~cie chodnik6w wzdluz ul. Ok6lnej,
• urz~dzenie przejscia dla pieszych w rejonie zbiegu ulic: Ok6lnej, Kosciuszki

i Sosnowej,
! zabezpieczenie konar6w drzew przy ulicy Spokojnej, kt6re obecnie

s~ prowizorycznie podwillZane,
• podj~cie uchwaly zabraniaj~cej sprzedazy np. chips6w, slodyczy, slodzonych

napoj6w w sklepikach szkolnych.

W dyskusji nad poruszonymi kwestiami udzial wzi~li r6wniez Burmistrz Janusz Werczynski
i Naczelnik Andrzej Kalinowski.

Innych spraw nie zgloszono.

Pkt IO.Zakonczenie posiedzenia.

o godzinie 1600 Przewodnicz~cy Jacek Orych zamkn~l posiedzenie Komisji Zdrowia, Opieki
Spolecznej, Bezpieczenstwa Publicznego i Ochrony Srodowiska.

Protokolowala
Elzbieta Jurczyk

.~
Przewodnicz~cy Komisji
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